
P r o t o k 6 I n r  III/2018 
z obrad I11 sesjl Rady Miejsklej w Ktodzku, 
kt6ra odbyta sie w dniu 19 grudnla 2018r. 
w sail Rajcdw Urzedu Mlasta w K t o d z h  

Sesja rozpoczgta sle o godz. 15:OO 

1. Otwarcle obrad I11 sesjl Rady Miejsklej w Ktodzku. 
Otwarcia sesjl dokonala Przewodniuqca Rady Mlejskiej w Klodzku Pani Elibleta ty ty i iska rn6wlqc: 
,,Otwieram obrady 111 sesji Rady Miejskiej w Ktodzku". 

2. Stwlerdzenle wa ino i c l  sesji. 
Przewodniczqca Rady Panl Elfbleta i y tyhska  stwierdzita, l i  w sesji uczestniczy 19 radnych 
w zwigku z tyrn wszystkle podejrnowane decyzje bpdq prawornocne. 

0 godz. 15:03 - na sesjg przybyt radny Pan Adam Kwas 
0 godz. 15:07 - na sesjp przybyt radny Pan Bogustaw Szpytma. 

Llsta obecnoici radnych na sesji stanowi zal. nr 1 do protokolu. 

Przewodniaqca Rady Panl Eltbleta ty tyhska poinformowata, t e  rnaterlaty na sesjg zostaty 
przekazane na stronq lnternetowq radnych. 

Zastepca Burmistma Miasta Pan Wiestaw T r a a  wn16st o uzupelnienie porzqdku obrad poprzez 
wprowadzenie dw6ch projekt6w uchwal tj. projektu uchwaty na d ~ k u  n r  21 zmieniajqcej uchwate 
nr XXIII/190/2016 RM z dnla 20.05.2016r. w sprawie okre4lenla szczeg6towych warunk6w 
przyznawania i odptatnoici za uslugl opiekuhcze i specjalistyane uslugl opiekuhcze, z wylqczeniem 
specjailstyunych ustug oplekuhczych dla os6b z zaburzeniarni psychicznymi, oraz szczeg6towych 
warunk6w ugiciowego lub calkowitego zwolnienia od optat, jak r6wniei trybu ich poblerania oraz 
projekt uchwaty na druku nr 22 w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia ,,Mlejscowego pianu 
zagospodamwanla pnestrzennego obszaru potoionego mlgdzy obwodnicq miasta Ktodzka, ulicarnl 
Dusznlcka, Letnlq I terenarnl rolniuyrni". 

Wlgcej zrnian do porzqdku obrad nle zgtoszono. 

Przewodnluqca Rady Panl Elibiata kytyhska zaproponowala przeglosowanie bloklem zgtoszonych 
zmlan do porzqdku obrad. 
Radny Pan Damlan 6 lak zgtoslt wniosek formalny. Stwlerdzit, It nie nalety gtosowat zmlan blokiem. 
Wprowadzenle do porzqdku obrad kazdego ze zgtoszonych projekt6w uchwal nalety przegtosowak 
oddzielnie. Glosowanie bloklern unlerpoillwi radnyrn wypowledzenie sie ,,za" lub ,,przeclw" 
wprowadzeniu do porzqdku obrad poszczeg6lnych projekt6w uchwat. 
Przewodnluqca Rady Panl Elibleta t y t y l s k a  poprosita rnecenasa Pana Mateusza Cyme 
o przedstawienle oplnli w tej kwestil. 
Mecenasa Pan Mateusz Cyma stwierdzit, i e  gtosowanie powinno odbyt sie oddzlelnie dla 
poszczeg6lnych projekt6w uchwal. 
W zwiqzku z powytszym Przewodniuqca Rady Pani Eltbleta t y t y l s k a  poddata pod gtosowanie 
wprowadzenle do porzqdku obrad projektu uchwaty na druku nr 21. 
Glosowanie: .?a - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 1. 
Irnienny wykaz glosowanla stanowi zal. nr 2 do protokdu. 
Projekt uchwaty zostat wprowadzony do porzqdku obrad. 

Przewodniuqca Rady Panl Eltbieta t y t y l s k a  poddata pod glosowanie wpmwadzenie do porzqdku 
obrad projektu uchwaty na druku nr 22. 
Glosowanie: za - 21, pneciw - 0, wstfz-ymalo sic - 0. 
Imlenny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 3 do protokdu. 
Projekt uchwaty zostat wprowadzony do porzqdku obrad. 

Nastgpnie Przewodniczqca Rady Panl Elfbieta t y t y l s k a  poddala pod gl0~0wanle 
przyjecie porzqdku obrad po dokonanych zmianach. 



Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi rat. nr 4 do protokotu. 

ad DO z-ia sle 
1. Otwarcie I11 sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
2. Stwierdzenie wainoici sesji. 
3. Wyb6r sekretarza sesji. 
4. Przyjecie protokolu z obrad I sesji Rady Miejskiej w Klodzku oraz protokotu z obrad I1 sesji 

Rady Miejsklej w Klodzku. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Klodzka z prac migdzy sesjami. 
6. Przyjgie pian6w pracy komisji stawch Rady Miejsklej w Kkdzku na rok 2019. 
7. Przyjecie pianu pracy Rady Miejskiej w Ktodzku na rok 2019. 
8. Podjecie uchwaty w sprawie zmiany Wieioietniej Prognozy, Finansowej Gminy Miejskiej 

Ktodzko na lata 2018 - 2027, druk nr 17. 
9. Podjacie uchwaty w sprawie dokonania zmian w budzecie Gminy Miejskiej Ktodzko na 2018 

rok, druk nr 18. 
10. Podjecie uchwaty w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Ktodzko na 

lata 2019-2028, druk nr 493. 
11. Podjecie uchwaw w sprawie przyjecia budietu Gminy Miejskiej Ktodzko na 2019 rok, druk 

nr 494. 
12. Podjecie uchwaty w sprawie wyrazenia zgody na zawarcie umowy najmu lokali uiytkowych 

na u a s  nieoznaczony w trybie bezprzetargowym, druk nr 4. 
13. Podjqcie uchwaty w sprawie wyraienia zgody na zawarcie umowy najmu iokaiu uiytkowego 

na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym, druk nr 5. 
14. Podjecie uchwaty w sprawie okresienia warunkbw udzieiania oraz wysokoS6 stawek 

procentowych boniflkat od oplat z tytulu przeksztatcenia prawa uiytkowania wieczystego 
w prawo wlasnogci gruntbw zabudowanych na cele mieszkaniowe stanowlqcych wlasnoSt 
Gminy Miejskiej Klodzko, druk nr 19. 

15. Podjqcie uchwaty w sprawie ustaienia szczeg6towych zasad ponoszenia odptatnoici za pobyt 
w schronisku dla osbb bezdomnych oraz w schronisku dia osbb bezdomnych z ustugami 
opiekuhaymi, druk nr 20. 

16. Podjecie uchwaty zmieniajqcej uchwat? nr XXIII/190/2016 RM z dnla 20.05.2016 r. 
w sprawie okrefienia szuegblowych warunkbw przyznawania i odptatnoici za ustugi 
opiekuhcze i specjal istyc~neuslu~i opiekuhcze, z wvlqczeniem specjalistycznych uslug 
opiekuriaych dia os6b z zaburzeniami ~svchicznvmi, oraz szczesotowvch warunkbw 
czeSciowego lub catkowitego zwolnienia od optat, jak rbwniei t 6 b u  ich pobierania, 
druk nr 21. 

17.Podj?cie uchwaty w sprawie pnystqpienia do sporzqdzenia ,,Miejscowego pianu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru polotonego miedzy obwodnicq miasta Ktodzka, 
ulicami Dusznlckq, Letniq I terenami rolniczymi", druk nr 22. 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 
19. Wnioski i obiadczenia radnych. 
20. Sprawy rbtne. 
21. Zakohczenie sesji. 

3. Wyb6r sekretarza resji. 
Na sekretarza sesji Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytyhska zaproponowata radnego Pana 
Piotra Bryte. Pan radny wyrazit zgode. Innych kandydatur na sekretarza obrad nie zgtoszono. 
Poddano kandydaturq pod gtosowanie. 
Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi rat. nr 5 do protokolu. 
Radny Pan Plotr Bryla zostat powolany na sekretarza obrad. 

W daiszej ae f c i  obrad Przewodniuqca Rady Pani Elibleta tytyhska serdecznie prrywitata 
ptzybytych na sesje Rady Miejskiej Harcerzy z Hufca ZHP w Ktodzku, ktorzy przynieili ~wlate+ko 
Pokoju. Przewodniczqca Rady oddata gtos przybytym gosciom: ,,Czuwaj Drodzy Radni i Radne 
naszego wspaniatego Miasta Klodzka. Chcieiibyimy do Was przyjst w tym przededniu Swiqt Botego 
Narodzenia wraz z Betiejemskim Swiattem Pokoju. Jest to iwiatto pochodzqce z Betiejem z groty, 
w ktbrej narodzi) sic Jezus. Jest ono przenoszone przez harcerzy i skautow na catyrn iwiecie, 
do wielu miast, do wielu kontynentbw, panstw i wiosek. W ostatnim uasie odebraiikmy sztafeta tego 
iwiatelka i chcieiibyimy je przekazai wraz z ideami, ktdrej przyiwiecajq Wam oraz wszystkirn 
mieszkaricom naszego miasta. Ideami Betiejemskiego ~wiatetka jest pokbj, zgoda i wszeikie 



warto5ci, ktbre sq przekazywane wtainie w tyrn okresie Swiqt Boiego Narodzenia. Zgoda, wsp6inota 
i bratentwo sq to t e i  idee bliskie naszernu zwiqzkowi, stqd te t  chcerny zloty6 na rqce 
Przewodniaqcej Rady Miejskiej wtaknie to jwiatetko i chcieiibyimy tyczyt wszystkirn z wielkirn 
u5rniechern i z harcerskirni pozdrowieniami Wesolych Swiqt, Mamy nadziejq, te  jeszcze wiele lat 
bedzierny to bwiatetko daiej tutaj roznosit i bcdzierny rnogli daiej razern dziatat, ieby iw ia t  stawat 
sip lepszy. Czuwaj." 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta fytyhska: Szanowni Paristwo, Drodzy Harcerze, 
to bardzo pipkne co dzisiaj otrzyrnaiiirny. To ~wiatelko Pokoju oznacza bardzo wiele. Mote rniet 
rnn6stwo interpretacji, ale jedna jest pewna, to dla nas oznacza rniloit, wzajemny szacunek, 
to tebyirny stawaii sie coraz lepsi i to iebysmy pamietaii o tych wszystkich iudziach, o ktbrych 
niestety z r6tnych przyuyn kt06 zapornniat i bqdq sami w te iwieta. Takie fwiatelko, dobre stowo 
powodujil, i e  wiele zmienia sic w sercach iudzi. Rozejrzyjmy sie dookota, bo zawsze rnisjq harcerzy 
byta pomoc innym ludziorn. Myiip, t e  katdy z nas na pewno ma kogoS, do kogo rnoze zapukat 
i powiedziet dobre slowo, zapytak czy nie pornoc. Badimy lepsi, bqdtdfrny dobrzy dla siebie, kochajmy 
sip. Tego tyczg Paristwu i Harcerzorn, bo to jest najwainiejsze w tyciu. 

W daiszej czgkci obrad Przewodniczqca Rady poinformowala uczestnlk6w sesji Rady 
Miejskiej, it obrady sq transmitowane i "trwaiane za pornoc~urzqdzeh rejestrujqcych obraz i dfwiek. 
Realizujqc obowiqzek inforrnacyjny zgodn~e z artykutern 13 ustep I i ustep 2 ogblnego rozporzqdzenia 
o ochronie danych osobowych z dnia 27 kwietnia 2016 r. inforrnujp, t e  Adrninistratorern Pahstwa 
danych osobowych jest Burmistrz Miasta Ktodzka. Pozostale punkty Kiauzuli Inforrnacyjnej sq 
wywieszone na drzwiach wejiciowych do sali obrad. 

4. Przyjpcle protokotu z obrad I i I1 sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
Protokoty zostaly przedbzone radnyrn. Uwag do protokotbw nie zgloszono. 
Protok6t z I I I1 sesji Rady Miejskiej w Klodzku zostat pnyjqty. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta KIodzka z prac migdsy sesjami. (Zal. nr 6) 
SnrawnTrlaniF!zosta)oneradnvrn. 

- - - - - - - - 

Uwag i zapytati do sprawozdania nie stwierdzono. 
Sprawozdanie zostalo przyjpte. 

6. Przyjgcie plandw pracy komlsji stabch Rady Miejskiej w Klodzku na rok 2019. 
Plany pracy kornisji stalych Rady Miejskiej w Kjodzku zostaly przedtozone radnym. 

Przewodniczqca Rady Pan1 Eltbieta fytyhska poddata pod glosowanie przyjpcie planbw pracy 
stalych Kornisji Rady Miejskiej w Kbdzku na rok 2019: 

Plan pracy Kornisji Edukacji i Kultury. 
Uwag nie wnieslono. 
Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstnymalo sig - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi rat. nr 7 do protokolu. 
Plan pracy zostal prryjqty. (Zal. nr 8) 

Plan pracy Kornisji ds. Lokalowych. 
Uwag nie wniesiono. 
Gtosowanfe: za - 21, przeciw - 0, wstrzyrnalo sig - 0. 
Irnienny wykaz glosowania stanowl zaf. nr 9 do protokotu. 
Plan pracy zostaC przyjpty. (Zaf. nr 10) 

Plan pracy Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego. 
Uwag nie wniesiono. 
Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal, nr 11 do protokotu. 
Plan pracy zostat przyjety. (ZsL nr 12) 

Plan pracy Kornisji Budietu, Finansbw i Poiityki Gospodarczej. 
Uwag nie wniesiono. 
Gbsowanle: za - 21, pneciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 



Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 13 do protokotu. 
Plan pracy zostal przyjqty. (Zal. nr 14) 

Plan pracy Kornisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego. 
Uwag nie wniesiono. 
Gtosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 15 do protokotu. 
Plan pracy zostal przyjqty. (Zd. nr 16) 

Glos zabrat radny Pan Adam Kwas, kt6ry poinforrnowat, ze zostat jeszcze do przyjgcia plan pracy 
Kornisji Zdrowia, Pornocy Spolecznej, Sportu i Turystyki. W zwiqzku z szerokim zakresem 
ternatycznyrn Kornisja nie zapoznata s k  jeszue z projektern planu. Radny poprosit o zgode na 
przyjgcie planu pracy Komisji na sesji w miesiqcu styczniu. 
Przewodniczqca Rady Pani Eitbieta tytyhska przypomniata, t e  Komisje na przygotowanie planow 
pracy rnajq u a s  do korica grudnia br., wiqc mieicimy sle w terminie I na sesji styuniowej zostanq 
przyjete plany pozostatych Kornlsji. 

7. Przyjqcie planu pracy Rady Miejskiej w Klodzku na rok 2019. (Zab nr 17) 
Uwag nie wnlesiono. 
Gtosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo s k  - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 18 do protokotu. 
Plan pracy zostat przyjety. 

8. Podjqcie uchwaly w sprawie zrniany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Ktodzko na lata 2018 - 2027, druk nr 17. (ZaL nr 19) 
Projekt uchwaty zostal przedtotony radnym. 

Przewodniczqca Rady poinformowab, ze do projektu uchwab na druku nr 17 wptyngly dwie 
autopoprawki zgtoszone przez Burrnistrza Miasta. 
Zgtoszone autopoprawki zostaly przedtoione radnyrn. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytyhska poprosita o przedstawienie opinii Komlsji 
merytorycznej. 

Przewodniuqca Kornisji Budtetu, Finansow i Polityki Gospodaraej Panl Aneta tosiewlcz 
poinforrnowata, t e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 17 wraz 
z autopoprawkarni, bez poprawek. 

Przewodnlczqca Rady poddata pod gtosowanie przyjecie autopoprawki zgtoszonej przez Burrnistrza 
Miasta do projektu uchwaly na druku nr 17. (Zal. nr 20) 
Gtosowanie: za - 17, pneciw - 0, wstnymalo sie - 4. 
Irnienny wykaz gtosowanla stanowi zal. nr 21 do protokotu. 
Autopoprawka zostata pnyjqta. 

Nastepnie Przewodniczqca Rady poddata pod gbsowanie przyjecie drugiej zgtoszonej przez 
Burrnistrza Miasta autopoprawki do projektu uchwaty na druku nr 17. ( ~ a l .  nr 22) 
Gtosowanie: za - 17, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 4. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zaL nr 23 do protokolu. 
Autopoprawka zostata pnylqta. 

Gtos zabral radny Pan Krzysztof Mqka: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. 
Chcialern zapytai o rzecz, ktora zostala tutaj rowniei dokonana dot. zrniany w projekcie uchwaty 
w sprawie zrniany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Ktodzko na lata 2018 - 2027. 
Nastilpito pewne przesunigcie 5rodk6w - tak jak sig domyilam - w roku 2018 nie zostata 
zrealizowana, u y  t e i  nie rozpoczgta inwestycja dotyczqca ulicy Llpowej. W uzasadnienlu do 
zalqcznika nr 3 w punkcie 4 przeczytatern, ze jest to zwiqzane ze zrnlanq harrnonograrnu realizacji 
oraz zrnianq planowanych nakladow w rarnach przedsiewziecia pn. Przebudowa ul. Llpowej 
i wprowadza sig nastgpujqce zrniany, t e  kwota 800 tys, zt. zostanie zrnniejszona w 2018 roku, 
natorniast w roku 2019 zostanq zwigkszone wydatki o kwote 1050 tys. zt. Moje pytanie brzrni 
nastgpuj~co: Co sig takiego stato, ze w roku 2018 nie udato sig rozpoczqi tej inwestycji i kiedy jest 



planowane zakohczenie tej inwestycji? Czy moie za rok znowu bgdziemy sic zastanawiat, czy moie 
na 2020, czy 2021, czy 2022 - bgdzierny tq inwestycjg przekladat? Bardzo proszg o odpowiedi. 

Odpowiedzi udzieiit Burmlstrz Miasta Pan Michal Plszko: Wysoka Rado, Panie radny. Ten ternat byt 
szeroko omawlany na Komisji rnerytorycznej, ale ja Panu po u e i c i  odpowiem dlaczego jest taka, 
a nie inna sytuacja. W tej chwili caty czas oczekujerny na przekazanle od Skarbu Pahstwa do Powiatu 
tytutu wlasnoicl tej drogi i w rnornencie, w kt6rym zakohuqsig procedury formalno-prawna zwlqzane 
z uzyskaniern tytulu prawnego do tej nieruchornobci, bgdziemy rozpoczynak realizacjg tej inwestycji. 
Mam nadziejg, t e  stanie sig to w 2019 roku i w przysztym roku to zadanie, jezeli rozpocznie sig ono 
w pianowanym terminie zostanie wykonane. Na chwilg obecnq- z mojej wiedzy -jest tak, t e  Starosta 
czeka na decyzje Wojewody przekazujqcq do zasobu nieruchomoici Starosty - tych nieruchornoSci, 
kt6re wchodzq w sklad drogl, czyli ulicy Lipowej. Dzigkujg. 

Wigcej zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytyhska poddala pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
zrniany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kbdzko na lata 2018 - 2027, druk nr 17 
wraz z przyjetymi autopoprawkami. 
Glosowanie: za - 17, ptzeclw - 0, wstrzymalo sie - 4. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 24 do protokolu. 
Uchwala zostata podj~ta i otrzymala nr III/18/2018. (Zal. nr 25) 

9. Podjecie uchwaly w sprawie dokonania zmian w budtecie Gminy Miejskiej Klodzko na 
2018 rok, druk nr 18. (Zel. nr 26) 
Projekt uchwaly zostal przedbiony radnyrn. 

P R ~ w o ~ ~ ~ c z ~ c ~  Rady poinformowala, i e  do projektu uchwaty na druku nr 18 wptyngta autopoprawka 
zgtoszona przez Burmistrza Miasta. , 
Zgtoszona autopoprawka zostata przedloiona radnym. 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta kytyhska poproslla o przedstawienie opinii Kornisji Budtetu, 
Finans6w i Polityki Gospodarczej wydanej do projektu uchwaty na druku nr 18 oraz zgtoszonej 
autopoprawki. 

Przewodniaqca Komisjl Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Cosiewicz 
polnforrnowata, t e  Kornisja wnioskuje o przyjgcie projektu uchwaly na druku nr 18 wraz 
z autopoprawkq, bez poprawek. 

Uwagi i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnlcz~ca Rady poddala pod glosowanie przyjgcie autopoprawki zgtoszonej przez Burmlstrza 
Mlasta do projektu uchwaly na druku nr 18. (Zal. nr 27) 
Gksowanie: za - 17, ptzeclw - 0, wstrzymalo sie - 4. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zaf. nr 28 do protokoh. 
Autopoprawka zostala pnyjeta. 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta iytyhska poddata pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
dokonania zmian w budzecie Gminy Miejskiej Kbdzko na 2018 rok, druk nr 18 wraz z przyjgtq 
autopoprawkq. 
Glosowanle: za - 17, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 4. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 29 do protokotu. 
Uchwala zostala podjqta i otrzymata. nr III/19/2018. (Zaf. nr 30) 

10. Podjecie uchwaly w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Ktodzko na lata 2019-2028, druk nr 493. (Zal. nr 31) 
Projekt uchwaty zostat przedlozony radnym. 

Przewodnlczqca Rady Pani Eltbieta iytyirska poprosita o przedstawienie opinii merytorycznych 
Komisjl Rady Miejskiej, do projektu uchwaly na druku nr 493. 



Przewodniczaca Kornisji Budtetu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Coslewicr 
poinforrnowala, t e  Kornisja wnloskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 493, bez poprawek. 

Przewodniczgy Kornisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego 
Pan Zbigniew Nowak poinformowat t e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku 
nr 493, bez poprawek. 

Przewodnlczqcy Kornisji Edukacji i Kultury Pan Damian dlak poinforrnowal, t e  Kornisja wnioskuje 
o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 493, bez poprawek. 

Przewodniczacy Kornisji Zdrowla, Pornocy Spolecznej, Sportu i Turystyki Pan Adam Kwas 
poinformowat, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaky na druku nr 493, bez poprawek. 

Przewodniczqcy Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publianego Pan Piotr Bryla polnformowat, 
ze Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 493, bez poprawek. 

Gbs zabrala radna Pani Joianta Kobak: Pani Przewodniczaca, Wysoka Rado, Panie Burrnistrzu. 
Chciatam zadat pytanle odnoinie roku 2019. Marny tutaj przedstawiony plan sprzedazy dziatek, 
rnarny przedstawiony plan sprzedaty rnieszkali i w punkcie 20 rnarny - sprzedai pozostatych lokali 
rnieszkalnych w tyrn na rzecz najernc6w. Chciatabyrn wiedziet czy tutaj jest r6wniet zaplanowana 
sprzedat rnieszkan na ulicy Korytowskiej? 

Odpowiedzi udzielit Burrnlstrz Miasta Pan Michal Piszko: Wysoka Rado. Oczywiicie, w tyrn punkcie 
jest zaplanowana sprzedai rnieszkan napulicy Korytowskiej. 

Przewodniczqca Rady Pani Eiibieta ~ytyhska odczytata t reG Uchwaty nr XII/54/2018 Sktadu 
Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wroctawiu z dnia 3 grudnla 2018 r. w sprawie 
opinii o projekcle uchwaty w sprawle wieloletniej prognozy finansowej Grniny Miejskiej Klodzko 
przedstawionej wraz z projektern uchwaty budzetowej na rok 2019. (Zal. nr 32) 

Wipcej zapytah do projektu uchwaty nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pan1 Elibieta fytyhska poddata pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Ktodzko na lata 2019-2028, druk nr 493. 
--y---T 

Glosowanre: za - 17, p r z e c r w ~ , w s l n 7 r n ~ s ~ -  * - - - - - - - - - - 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 33 do protokotu. 
Uchwala zostala podjqta i otnymata nr III/20/2018. (ZaI. nr 34) 

11. Podjqcie uchwaty w sprawie prryfecia budietu Gminy Mlejskiej Klodzko na 2019 rok, 
druk nr 494. (Zal. nr 35) 
Projekt uchwaty zostat przedtotony radnym. 

Przewodniuqca Rady poinforrnowata, t e  do projektu uchwaly na druku nr 494 wplyngla 
autopoprawka zgtoszona przez Burmistrza Miasta. Zgtoszona autopoprawka zostata przedlotona 
radnyrn. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta ~ytynska poproslta o przedstawienie opinii rnerytoryunych 
Kornisji Rady Miejskiej, do projektu uchwaly na druku nr 494. 

Przewodniczqca Kornisji Budzetu, Finansow i Poiityki Gospodarczej Pani Aneta Losiewin 
polnforrnowala, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 494 wraz 
z autopoprawkq, bez poprawek. 

Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony 6rodowiska i kadu Przestrzennego 
Pan Zbigniew Nowak poinforrnowat, ze Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku 
nr 494 wraz z autopoprawkq, bez poprawek. 
Przewodnlczgy Kornisji Zdrowla, Pomocy Spoteanej, Sportu i Turystyki Pan Adam Kwas 
poinforrnowal, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 494 wraz 
z autopoprawkq, bez poprawek. 
Przewodniczqcy Komisji Edukacji I Kultury Pan Damian dlak poinforrnowal, t e  Komisja wnioskuje 
o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 494 wraz z autopoprawkb bez poprawek. 



Przewodniczqcy Komisji Spraw Obywatelskich i Ponqdku Publicznego Pan Piotr Bryla poinformowal, 
te  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwdy na druku nr 494 wraz z autopoprawkq, bez 
poprawek. 

Glos zabral radny Pan Bogustaw Szpytma: Pani Przewodniczqca, czy gtosowanie teraz bgdzie 
dotyczyto autopoprawki czy catej uchwaly? 
Przewodniczqca Rady Pani Elibieta 2ytyAska poinformowata, ze w tym momencie bedzie 
pneprowadzone glosowanie autopoprawki. 
Radny Pan Damian glsk zaproponowat, aby pned glosowaniem autopoprawki odczytai opinig RIO 
oraz przeprowadzit dyskusje. 
Przewodniuqca Rady Pani Elibieta ZytyAska: Uwazam, t e  w tym momencie nie ma znauenia 
kolejnoit, dlatego przegksujemy autopoprawke, a za moment oduytam opinie RIO. W tym 
momencie bedziemy glosowat nad przyjgciem autopoprawki. 

Przewodniczqca Rady poddala pod glosdwanie przyjecie autopoprawki zgtoszonej przez Burmistrza 
Mlasta do projektu uchwaty na druku nr 494. (Zal. nr 36) 
Giosowanie: za - 17, przedw - 0, wstrryrna/o siq - 4. 
Imienny wykaz gksowania stanowi zaL nr 37 do protokolu. 
Autopoprawka zostata przyjqta. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibleta ~ytyirska odczytala t re i t  Uchwaly nr XII/53/2018 Skladu 
Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wroclawiu z dnia 3 grudnia 2018 r. w sprawie 
opinii o moiliwoici sfinansowania deficytu Gminy Miejskiej Ktodzko przedstawionego w projekcie 
uchwaw budzetowej na 2019 rok (Zal. nr 38), a nastgpnie t re i t  Uchwaly nr XII/52/2018 Sktadu 
Orzekajqcego Reglonainej Izby Obrachunkowej we Wroclawiu z dnia 3 grudnia 2018 r. w sprawie 
opinii o przedloionym przez Burmistrza Miasta Klodzka projekcie uchwaty budtetowej na 2019 rok 
(Zal. nr 39). 

Nastgpnie Przewodnluqca Rady poddala pod dyskusje projekt uchwaly na druku nr 494 w sprawie 
pnyjgcia budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 2019 rok 

Glos zabral radny Pan Bogustaw Szpytma: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, 
Pani Skarbnik, Szanowni Pahstwo. Jesli chodzi o konfrontacjg tego co pianowano, tego co padalo 
jeszae niedawno w kampanii, to dosyd skromny budtet. Chcielibyimy jako Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwoici - Zjednouonej Prawicy zlotyt wniosek, ale na poczqtek kiika sldw i dwa pytanla do 
Pani Skarbnik. W zwiqzku z lnterpelacjq radnego Pana Stanislawa Bartczaka dostalifmy informacje, 
r e  kwoty z ktbrymi zalegajq mieszkancy, osoby wynajmujqce mieszkania z tkanki kornunalnej, 
socjalnej sqdosyt wysokie. Chciatem zaliytat jak wyglqda sytuacja z roku na rok - chociai przez trzy 
lata? Czy to jest tendencja wzrastajqca dia tych zadtuteh czy nie? 

Glos zabral Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, Panie radny 
otrzyma Pan odpowiedf na pifmie. 

Radny Pan Boguslaw Szpytma: Dobrze, dziekuje bardzo. Wedlug mojej wiedzy jest to jednak 
tendencja wzrostowa i pewnie sig w tej konfrontacji spotkamy z wnioskami. Na dzif, to co 
otrzymalifmy na piSmie tj. ok. 6,s rnln zl zadluteh bez odsetek. Z tego co pamigtam w 2014 roku, 
ale moge sig mylit, bo nie mam tych danych, byla to kwota ok. 3 500 tys.zl moze 3 800 tys. zl., 
a wigc wyglqda na to, l e  te zadluienia rosnq. To nie jest tylko dyskomfortowa sytuacja dia miasta, 
kt6re nie pozyskuje z tego tytutu irodk6w, ale rowniei dia mieszkaric6wt ktdrzy sig zadtuiajq i tak 
naprawdg pakujemy ich w takq dlugotrwatq sytuacjg nie tylko dyskomfortowa ale tak naprawdt: 
decydujqcq o Ich daiszym tyciu. Myilg, i e  tu trzeba by podjqt jakief krokl - czy to w kierunku 
umorzeh tych dlugdw, ktdrych nie da sig bc~qgai: iub konsekwentnie Lciqgania tam, gdzie jednak jest 
to moiliwe, bo jetell rofnie ta kwota nieiciqganych optat za czynsze, to jest bardzo niebezpieczne, 
to jest niedobra tendencja. Panie Burmistrzu, w zwiqzku z tym, i e  mamy plany wprowadzenia do 
budtetu nowych trzech pozycji, to moze najpierw chciatbym wskazat frddto finansowania tych trzech 
pozycji. Skladam wniosek do budietu miasta o wprowadzenie dodatkowych dochodbw z tytulu 
tj. dziat 700 0750, kt6ry jest opisany w zalqczniku nr 1, tam sq rdwniet Srodki pochodzqce wlasnle 
z tych nieplaconych najmdw, gdybydmy zwlgkszyli o 5% Sciilgalnoit tychie dlug6w, to od kwoty 
gl6wniej 6,5 mln. zt, nie liczp tutaj odsetek - bytaby to kwota 325 tys. zl. We wniosku chcielibyimy, 



aby zwiekszyt kwotg dochodbw, czyli urealnit Sciqgalnost, a y  te t  poprawit nieco wskainik 
iciqgalnoici z tej kwoty gtownej. To jest motliwe Pani Skarbnik, ja deklaruje t e i  pomoc w tych 
kwestiach, proszg mi uwierzyt, t e  jest to moiliwe i inne gminy - bo sprawdzatem - radzq sobie 
z tym duzo iepiej, ale majq np, oprogramowanie windykacyjne, ktbrego my chyba nie mamy. 
Proponuje w dochodach zapisanie dodatkowej kwoty wynikajqcej z wiekszej sciqgalnoici tych 
naleinoici - przypomng od 6,5 mln zl jest to kwota 325 tys. zt. i Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwoici - Zjednoczonej Prawicy proponuje, aby Srodki kt6re otrzymarny z dodatkowych 
przychodbw I dochodow zwiqzanych z tyrn procesem iepszej, skuteczniejszej windykacji przeznaczyt 
na rozdziat 926 - 50 tys. zt na dofinansowanie sportu ze szczegolnyrn uwzglednleniern sportow 
szkoinych, narciarskich. Mamy kluby naprawde bardzo dobrze funkcjonujqce. 150 tys. zt - na 
zabezpieczenie przeciwpowodziowe - do dziatu 900 95 6050 - na dodatkowe zabezpieuenie 
przeciwpowodzlowe. Poniewaz ciqgle nie znajduje jednak tej pozycji zwiqanej z budowq 80-ciu 
rnieszkah komunalnych, na ktore myile, i e  mieszkahcy czekajq, a warto by byto chyba tutaj te 
pieniqdze pochodzqce z uynsz6w wtainie inwestowat w tego typu mieszkania - wprowadzit kwote 
125 tys. zt do dziatu 60 016 - 6050, poz. 11. Proszg o przegtosowanie tego wniosku Klub Radnych 
Prawa i Sprawiedliwoici - Zjednouonej Prawicy. Dziqkuje. 

Przewodniczqca Rady Panl El ib ieta tyty i rska zwrocita sip z profbq o doprecyzowanie wniosku, 
poniewaz jest on w brzmieniu dosyt obszerny, a chciataby go oduytat  przed prrystqpieniem do 
glosowania. 
W zwiqzku z powytszym radny Pan Boguslaw Szpytma poprosit o przerwe. 

Ogloszono pl~clominotowq ptzerwe w obradach. 

Po przerwie Przewodniczqca Rady Pani Elibieta Fytyirska wznowlla obrady, a nastgpnie odczytata 
t re i t  wniosku ztotonego przez Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwoit - Zjednoczona Prawica: 

Klub Radnych Prawo i SprawiedliwoSt - Zjednoczona Prawica wnioskuje o nastgpujqce zmiany 
w projekcie budtetu Grniny Miejskiej Klodzko: 
1. WprowadziC dochody do dzlatu 700 0750 (w zat. nr 1) kwotg 325 000 zt z tytulu zwiekszenia kwoty 
wptyw6w pochodzqcych z optat czynszowych za iokale komunalne Gminy Miejskiej Ktodzko. 
2. Wprowadzit w wydatkach Gminy Miejskiej Ktodzko nastgpujqce pozycje: 
- Dziat 926 Sport - 50 tys. zt na wsparcie sportu szkoinego w tym narciarstwa. 
- Dziat 900 95 6050 - 150 tys. zt na rozbudowe zabezpieczeh przeciwpowodziowych. 
- Dziat 600 16-6050, poz. 11 - 125 tys. zt na wstgpne dzialanie zwiqzane z budowq 80-ciu rnieszkah 
komunalnych (dokumentacja i planowanie). 

Glos zabrat radny Pan Damian dlak: W ramach dyskusjl do Pana Bogustawa Szpytmy - Rozumlem, 
t e  jest Pan pierwszq kadencjq, nowym radnym, to moze sig Pan nie orientowat. Przed 2014 rokiem 
mieliimy tutaj burrnistrza, kt6ry wpisywal takie rzeczy do budtetu, sztuunie pornpujqc dochody. 
Oczywiicie do tego te t  odnosilo sic RIO. Mamy teraz bardzo dobrq Paniq Skarbnik, ktdre realnie 
wpisuje dochody do budietu. Jeteli my sztucznie zwiekszymy dochody, a po stronie wydatkbw 
zrobimy nadzieje dla innych, u y l i  dla sportu, to bgdziemy rnusieli to wydat, a nam zabraknie 
w dochodach i bgdziemy musiell zwigkszyt w tym momencie deficyt albo bgdziemy ciqk pbiniej 
w innym rniejscu. Wnioskuje, aby nie przyjmowat tego wniosku do budtetu. 

Ad vocern radny Pan Boguslaw Szpytma: Pani Przewodniczqca, Panie Burmistrzu, Panie radny. 
Wskazatem, i e  w danych, ktbre podata Pani Skarbnik i Pan Burmistrz znalazw sig i iaby bardzo 
niepokojqce, dotyuqce zwiekszania sig - wedtug mnie, Pan Burmistrz zobowiqzat sig odpowiedziet 
na piirnie - zadlutenia, kt6re roinie. Jeteli my bgdziemy na to ciqgle patrzyli tylko na przyrost, 
to nie bedzle dobrze, l a  nle m6wie o sztucznym pompowaniu. Prosre zwrbcit uwage, t e  proponujg 
bardzo realnq kwote - 5% zwlekszenia przyrostu tych wptyw6w z zaleglych czynsz6w. To nie jest 
duto. Wedtug mnie jest to moiliwe. Maw porownanie z innymi gminarni i naprawde jest to rnoiliwe 
nie powodujqc zbytnich kosztow po stronie tego procesu. Byt rnoze trzeba bardziej 
sprofesjonalizowat proces, tak jak mbwilem, niektore grniny podugujq sie np. specjalnym 
oprogramowaniem, specjainie stutqcym tym sprawom. To nie jest sytuacja szkodiiwa tylko dla 
gmlny, bo nie pozyskujemy dochodbw z tego powodu, ale jest tez bardzo szkodliwa sytuacja dia 
dtutnik6w, na kt6rych moie przyjgt jaki i  taki moment hekatomby, bo to zadtuienie roinie, tam sq 
sprawy komorniue, rosnq odsetki. Wedtug mnie jest to sygnat, teby zajqi sig tq  sprawq i j q  nieco 



uporzqdkowat. Moirn zdaniern jest bardzo realne wprowadzenie tej kwoty. To nie jest duta kwota 
w porownaniu z 6,s rnin zl zadlutenia, ktbre na dzieri dzisiejszy - wg odpowiedzi na interpelacje - 
rnarny. l a  apeiujg, tebyirny wykazaii ten gest i wskazaii tet  Panu Burrnistrzowi, sluiborn 
flnansowyrn, ktbre doskonaie organizujq pracg - my to wierny - ale byt  mote o te 5% jesteirny 
w stanie zwigkszyt przychody w przysztyrn roku. Dzigkuje. 

Glos w dyskusji zabrala radna Pani Aneta toslewlcz: Panie radny, wydaje mi sig, ze gest rnoina 
rniet wtedy, kiedy sig ma pieniqdze i kiedy nas na to stat. Cztery iata borykaiiirny sig z dlugarni 
poprzedniego Burrnistrza - przed Burrnistrzern Michalern Piszko - kt6rego Pan bardzo dobrze zna. 
W zwiqzku z tyrn wydaje mi sip, t e  teraz trzeba patrzet reainie. letel i  zglasza Pan problem taki, teby 
zajqt sig naietnoSciarni - zgadzarn sig - nie bylo Pana wuoraj na Kornisji Budtetu, gdzie 
przyjrnowaliirny plan pracy, gdzie jest to ujgte w przyszlyrn roku. Myiig, ze jeieii analiza doprowadzi 
nas do takich wniosk6w jakie Pan narn dzisiaj tutaj przedstawia - bo Panu sig wydaje - to moierny 
na ten ternat rozrnawia6, ale jeteii chcemy zwigkszat dochody z tytulu zaiegloici z tytulu naletnoici, 
to najpiew trzeba zbadat diauego taka sytuacja jest - jeieii ona rzeaywlicie wystgpuje - a dopier0 
wbwczas podejrnowat kroki finansowe, a nie odwrotnie. Dzigkujp. 

Radny Pan Bogusbw Szpytma: Pani Przewodniczga, co do Kornisji nie bylern, poniewai byla 
pianowana na dzii. DosyC nieoczekiwanie zrnieniono jej datg, a wigc bytern w podrbiy slutbowej. 
Nie rnoglern by6 waoraj, ale usprawiediiwienie wyslalern. Moirn zdaniern nie stat nas na to, zeby 
r6sl dtug, a dhg  roSnie. Wydaje mi sic, i e  w okoiicach rniiiona rounie. Na to nas nie stat Pani radna. 
Odnoinie osobistych wycieuek co do przeszloici sprzed prawie pigciu iat - nie bgdg kornentowat, bo 
rzeaywistost sip zrnienita. Od czterech iat rzqdzi inny Burrnistrz. Dzigkujg. 

Gtos zabral radny Pan Armin Jarosz: Pani Przewodniczqca, Szanowni Paristwo, Szanowni Paristwo 
z Kiubu Radnych Prawa i SprawiedliwoSci i Zjednouonej Prawlcy. Chciatern Pahstwu bardzo 
serdecznie podzigkowat za to, t e  jednak parnigtacie o tej sferze zycia spolecznego jakq jest sport. 
Na pewno katde irodki przydabby sip, aby przeznauyt je na sport, bo jest to wazna dziedzina 
naszego tycia. Natomiast ja byrn bardzo prosil, zebyicie Paristwo jednak bardziej reainie patrzyli na 
budtet i znaieiii mote bardziej realne ir6dto finansowania tego sportu, bo te irodki, o kt6rych 
rozrnawiarny - wiecie Paristwo, t e  stutby Burrnistrza robiq co rnogq, ieby jednak to zadlutenie 
zniwelowat, ale jest to trudne, jest to rbwniet trudna sfera tycia. l a  bym do Paristwa apelowat 
o ureainienie pozyskania i znaiezlenia tych irodkbw na sport, teby to nie byty wirtuaine irodki. Moja 
proiba jest taka, bo sprzed karnpanii wyborczej tutaj padalo wieie 96w i obietnic, chociatby ze strony 
Ministra Sportu, kt6ry goicil w Klodzku na ternat pornocy w pozyskaniu i przekazaniu irodkow na 
sport. letei i  Paristwo bedziecie rnieli takq rnotliwoSt, to bardzo bym prosit tebyicie o tyrn parniptali, 
bo jednak klodzki sport oczekuje na wigksze pieniqzki. 

Glos zabrat radny Pan Krzysztof Mqka: Szanowna Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, Panie 
Burmistrzu. Tak a propos tej reainoici, bo tak tutaj o tyrn reaiiirnie cab a a s  rnbwirny, reaine irodki, 
konkretne pieniqdze. Pan radny Slak r6wniet o tyrn wsporninal. To sq konkretne wyiiuenia, rnyiig 
t e  catkiern reaine do zreaiizowania tylko trzeba w tyrn zakresie rozpoczqt jakiekoiwiek dzialania. 
Natorniast ja tak j u l  reainie chcialbyrn rnoie wskazat inne ir6dlo. Sprawa, ktbrq j u t  dzisiaj 
poruszatern - i by6 rnoie naratg sig swoim wyborcorn w moim okrggu - wspornnianej ulicy Lipowej, 
ktora jest z tego co zrozumialern wl?iciwie wirtualnyrn projektern, poniewai nie jest jeszue 
w zasobach rniejskich i tutaj ciqgie jeszcze uekarny na decyzjg Wojewody i tak czekat rnozerny 
jeszcze parg iat, a z tego co parniqtarn jest to 1 850 tys. zl., wigc mote tam naletabby poszukat 
irodk6w. I to tak tytulern tej reainoici. Dzigkujg bardzo. 

Glos zabrala radna Panl Aneta Losiewicz, kt6ra wyjainila, ze nie bylo zrniany terrninu Kornisji 
Budtetu i od sarnego pouqtku byta ona wyznaczona na 18 grudnia. 
Potwierdzita to rbwniet Przewodniczqca Rady, ktbra jest atonkiern Kornisji Budtetu. 

Glos zabral Wiceprzewodniczqcy Rady Pan Zdzlskw Duda: Szanowni Paristwo, tu chcialern Panu 
Bogustawowi Szpytmie przypornniet, t e  to  jest burnerang i taba, kt6rq teraz zjadarny. Kiedy Pan 
podnosit z 3,30 zl na 5 zl, ja tutaj apeiowatern, aby tego nie czynit, bo to sa biedni rnieszkaricy, 
kt6rzy zostaii i nie wykupiii rnieszkah, bo ich nie bylo stat. Wnosilern te t  o aboiicjg, kt6ra niestety 
przepadta. Tak - trzeba dat tq aboiicje i trzeba co i  w tyrn kierunku myglee, a wirtuainych pienigdzy 
niestety nie da sig kiqgnqt. 



Gtos zabrat radny Pan Boguslaw Szpytrna: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, Panie radny. 
Od 2014 roku wedhg rnojej wiedzy - bo Pan Burmistrz urealni to w swojej odpowiedzi na pytanie - 
zwiekszyto sie zadhzenie podejrzewarn, i e  o okoto 3-3,5 rnln zt, wiec proszg nie rnbwit, i e  rnarny 
z je i t  tq iabg, bo ta iaba trwa rzeuywiicie od dawna. Przypornne tylko, ze w okresie do 2014 roku 
te zadania byly podejrnowane i dtug nie wzrastat. Trzeba sic za to zabrat. Nie przerzucajrny 
odpowiedzialnoici. Dzii my odpowiadarny za ten dtug. 

Wiceprzewodniczrlcy Rady Pan Zdzislaw Duda: Ja Panu tylko dodarn, ze byly lawiny pozw6w 
i wysokie koszty od tzw, petnornocnictw. Te petnomocnictwa sq teraz takirn burnerangiern 
i obciqzajq tych sarnych ludzi. Petnornocnictwa sqdowe, dla petnornocnik6w - tutaj to podnositern, 
podawatem przyktad z Lqdka, gdzie za takq sarnq sprawa pobrano 500 zt, a u nas 2 000-3 000 zt. 

Gtos zabrat Burrnistrz Miasta Ktodzka Pan Mlchal Piszko: Pani Przewodniuqca, Wysoka Rado. Na 
wstgpie chciatbyrn poprosit Pahstwa radnych o negatywnq opinip dotyczqcq tego wniosku. lest kilka 
przyczyn takiego rnojego podejicia rn.in. te dochody, o kt6rych rn6wi Pan radny Szpytrna sq na 
chwile obecnq dochodarni n~ereain~rni.' Juz w 2018 roku robiliirny korekte z ty tuh dochod6w 
z czynsz6w mieszkah kornunalnych i rnieszkan socjalnych. Stuchatern Pana radnego do i t  uwainie 
i us)ysza+ern taki dysonans w Pana wypowiedzi, bo najpierw Pan rn6wit o tyrn, aby wprowadzit 
abolicje, a p6iniej Pan rnowit, aby Sciqgalnoit wzrosla, wiec niech sic Pan okreSIi czego Pan chce. 
Czy Pan chce aboiicji, czy wiekszej iciqgalnoici. Po drugie, Pan radny nie pamieta, ale ja Panu 
powiern, f e  od grudnia 2014 roku za rnojej piemszej kadencji zaczgliirny realizowat wyroki 
eksrnisyjne z 2007 roku. Chciatern Pana zapytaC o to co Pan robil, jak Pan realizowat polityke 
rnieszkaniowq, politykg eksrnisyjnq z zasob6w grninnych - jak na kadencje 2014-2018 przypadta 
realizacja wyrokow eksrnisyjnych z 2007 roku? Drodzy Pahstwo, tu@j padto wiele r6inych pytah, 
wiele zarzut6w. Ja Pahstwa bardzo proszg o negatywne zaopiniowanie tego wniosku, poniewat 
dochody przedstawione przez Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwoici sq dochodarni na chwile obecnq 
nierealnyrni. 

Przewodniczga Rady Pan1 El ib leta kytyhska zaproponowata przegtosowanie zgtoszonego przez 
Klub Radnych wniosku. 
Radny Pan Boguslaw Szpytrna: Pani Przewodniuqca, ale w rnojq strong zostato zadane pytanie, 
proszg o gtos. 
Przewodniczqca Rady wyrazita zgode na kr6tkq odpowiedi radnego Pana Boguslawa Szpytrny na 
zadane przez Burrnistrza pytanie. 
Gtos zabrat radny Pan Boguslaw Szpytrna: Panie Burrnisttzu, j u i  wyjainiarn ten rzekorny 
dysonans, ktory Pan wychwycit. To nie jest dysonans. Trzeba cog postanowit, trzeba p6 j i t  albo 
w jednq, albo w drugqstrone. Coi z tyrni ludirni zrobit, albo w przypadkach beznadziejnych, trudnych 
sytuacji tyciowych - urnorzyt, ale od $chi ktbrzy mogq placit - duto pracy poiwiecaliirny na to, 
teby dopasowywat to sptacanie do poszczeg6lnych rodzin i to sip dab. Ja w tyrn rnornencie deklaruje 
pornoc. W rniarg profesjonalnq pornoc, bo t e i  zajrnowatern sip zawodowo takirni problernarni. 5Oh 
w naszej sytuacji, to  jest bardzo realne zwiekszenie tych przychodbw, wigc prosze o pozytywne 
odniesienie sic do wniosku naszego Klubu. 

Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta kytyhska zaproponowata zarnkniecie dyskusji nad ztotonyrn 
wnioskiem i przystqpienie do gtosowania. Przewodniczqca Rady zadala pytanle: Kto z Pahstwa jest 
za przyjeciern wniosku Klubu Radnych Prawo i SprawiedliwoSC - Zjednoczona Prawica, proszg 
o podniesienie reki? 
Gtosowanle: za - 4, przeciw - 16, wstrzymalo sie - 1. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 40 do protokolu. 
Wnlosek zostal odrzucony. 

Gtos zabrat radny Pan Stanislaw Bartczak: Pani Przewodniczqca, Szanowna Rado, bardzo sie 
cieszg, t e  zostatern zauwaiony. Chciatern sie odnieit do rnodernizacji infrastruktury rnelioracji - jest 
to zadanie 1329. Na rok 2019 zostato zaplanowane 50 tys. zt i rnoje pytanie brzrni: Jakie inwestycje 
sq zaplanowane w tej kwocle? 



Burrnistrz Miasta Pan Michal Plszko poinforrnowat, i e  radny Pan Stanlslaw Bartczak odpowiedf na 
zadane pytanie otrzyrna na piirnie. 

Przewodniczqca Rady Panl El ib ieta t y tynska  zamknata dyskusje i poddata pod glosowanie podjecie 
uchwaty w sprawle przyjecia budtetu Grniny Miejskiej Klodzko na 2019 rok, druk nr 494 wraz 
z przyjetq autopoprawkq. 
Gtosowanie: za - 17, przeciw - 0, wstnymalo siq - 4. 
Irnienny wykaz glosowanla stanowi zal. nr 41 do protokolu. 
Uchwala zostala p o d j ~ t a  I otrzymala nr I I I /21 /2018 .  (Zal. nr 42) 

Przewodniczaca Rady Pani Eltbleta tytyt iska: Panie Burmistrzu, Szanowni Paristwo radni, iycze 
Pahstwu, FebySmy wypetnlali t q  naszq misje zgodnie z przyjstq uchwatq. ~ y c z e  Pahstwu, aby ta 
droga byla prosta, a nie krpta, teby sprzyjajqce wiatry i wszystkie sprzyjajqce okoliuno6ci 
powodowaly, aby cel zostat osiqgniety. 

12. Podjecle uchwafy w sprawie wyraienia zgody na zawarcie umowy najmu lokall  
u iy tkowych na czas nieoznaczony w trybie bezpnetargowym, d ruk  nr 4. (Zal. nr 43) 
Projekt uchwaty zostal przedlotony radnyrn. 
Przewodniczqca Rady Panl Elfbieta ty ty l iska poprosila o przedstawienie opinii Kornisji 
merytoryunej do przedtotonego projektu uchwaty. 

Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i ladu Przestrzennego Pan 
Zblgnlew Nowak poinformowal, i e  Komisja wnioskuje o przyjacie projektu uchwaly na druku nr 4, 
bez poprawek. 

Uwag i zapytari do projektu uchwaly nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Panl El ib leta tyty i rska poddala pod glosowanle podjecie uchwaty w sprawie 
wyratenia zgody na zawarcie urnowy najrnu lokali utytkowych na a a s  nieoznauony w trybie 
bezprzetargowyrn, druk nr 4. 
Gtosowanie: za - 21, p ~ e c i w  - 0, wstrzymalo siq - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr  44 do protokolu. 
Uchwata zostab pOdjQta I otrzymata nr I I I /22/2018.  (Zal. nr 45) 

13. P o d j ~ c i e  uchwafy w sprawle wyra ien la  zgody na  zawarcie umowy najmu lokalu 
u iy tkowego na  czas n ieoznauony w trybie bezprzetargowym, druk nr 5. (Zal. nr 46) 
Projekt uchwaty zostal przedlotony radnyrn. 
Przewodniczqca Rady Pani Elfbieta ry tyhska  poprosita o przedstawienie opinii Kornisji 
merytorycznej do przedloionego projektu uchwaly. 

P R ~ w o ~ ~ ~ c z ~ c ~  Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i h d u  Przestrzennego Pan 
Zblgnlew Nowak poinforrnowal., i e  Komisja wnioskuje o przyjecle piojektu uchwaly na druku nr 5, 
bez poprawek. 

Uwag i zapytali do projektu uchwaly nie stwierdzono. 

Przewodniaqca Rady Panl El ib ieta ty tyhska poddala pod glosowanie podjacie uchwaty w sprawie 
wyratenla zgody na zawarcie urnowy najrnu lokalu utytkowego na czas nieoznaczony w trybie 
bezprzetargowyrn, druk nr 5. 
Gtosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo siq - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 47 do protokolu. 
Uchwala zostata podjqta 1 o tnymata  nr III/ 23/2018. (Zal. nr 48) 

14. Podiecle uchwahr w sprawle okreglenia warunk6w udzlelania oraz wysokoS6 stawek 
procen<okych bonif lkat o d  optat z tytulu przeksztalcenia prawa u iy tkowania w ieays tego  
w prawo wtasno4cl grunt6w zabudowanych na cele mieszkanlowe stanowigcych w lasno i t  
~ m l n y  Miejskiej ~ todzko ,  druk nr 19. ( ~ a l .  nr 49) 
Projekt uchwaly zostal przedloiony radnyrn. 



Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko zgtosit autopoprawkg do projektu uchwaly na druku nr 19 
poprzez: sprostowanie w 5 4 nurneracji porzqdkowej ustepbw ,,3,4,SM na nurneracje prawidtowq 
,1,2,3" oraz dodanie w 5 4 punktu 4 w bizrnieniu: ,,Warunkiern udzielenia bonifikat, o kt6rych rnowa 
w 5 2 i 5 3 jest niezaleganie z zaplatq wszelkich naleznolci wobec Grniny Miejskiej Ktodzko 
zwiqanych z nleruchornolciq, kt6rej oplata dotyczy". 

Przewodniaqca Rady Pani Eitbieta tytyirska poddala pod glosowanie przyjecie autopoprawki 
zgloszonej przez Burrnistrra Miasta. 
Glosowanie: za - 17, przeciw - 0, wst~yrna io  sie - 4. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 50 do protokotu. 
Autopoprawka zostala przyjeta. 

Gtos zabral radny Pan Bopuslaw Szpytma: Pani Przewodniuqca, wysoka Rado, Panie Burrnlstrzu. 
Czy rnoterny ustyszet jakie sq rbtnice w stawkach w porownaniu do obecnie obowiqzujqcych? 
Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko: l a  stysze co Pan m6wi, ale nie rozumiern? To jest nowa 
uchwala, wiec nie ma tadnego innego odnoinika, lakby Pan uczestnlczyl w kornisjach, to by Pan 
wiedziat. 
Radny Pan Boguslaw Szpytma: Dziekuje Panie Burrnistrzu za dydaktycznq radg. W zwiqzku 
z ustawq, tak? Tak. Dzigkuje. 

Przewodniczqca Kornisji Budzetu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta tosiawlcz 
poinformowala, ze Kornisja wnioskuje o przyjgcie projektu uchwaty na druku nr 19, bez poprawek. 
Przewodniaqcy Kornlsjl Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego Pan 
Zbigniew Nowak poinforrnowal, t e  Kornisja wnioskuje o przyjpcie projektu uchwaly na druku nr 19, 
bez poprawek. 

Wigcej uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnlczqca Rady Pani Elibieta Fytyirska poddata pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
okreilenia warunkbw udzielania oraz wysokoit stawek procentowych bonifikat od optat z tytutu 
prreksztakenia prawa utytkowania wieuystego w prawo wlasnolci gruntow zabudowanych na cele 
rnieszkaniowe stanowiqcych wlasnolt Grniny Miejskiej Klodzko, druk nr 19 wraz z przyjetq 
autopoprawkq. 
Gtosowanle: za - 21, przeciw - 0, wstrrymab sie - 0. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 51 do protokotu. 
Uchwala zostala podjqta i otrzymala nr III/24/2018. (Zal. nr 52) 

15. Podjecia uchwaly w sprawie ustalenia szczeg6towych rasad ponoszania odptatnokl za 
pobyt w schronisku dla os6b bezdomnych oraz w schronisku dla os6b bezdomnych 
z ustugami opiekuirczymi, druk nr 20. (Zal. nr 53) 
Projekt uchwaty zostal przedlotony radnyrn. 

Przewodniaqca Rady Pani Eitbieta iytyirska poproslta o przedstawienie opinii Kornisji 
rnerytorycznych do prredtotonego projektu uchwaty. 

Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodaraej Pani Aneta Losiawicr 
poinformowata, ze Kornisja wnloskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku nr 20, bez poprawek. 
Przewodniczqcy Kornisji Zdrowia, Pornocy Spotecznej, Sportu i Turystyki Pan Adam Kwas 
poinforrnowat, i e  Kornisja wnioskuje o p ~ y j e c i e  projektu uchwaty na druku nr 20, bez poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniaga Rady Pani Elibieta kytyirska poddala pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
ustalenia szuegbbwych zasad ponoszenia odptatno6ci za pobyt w schronisku dla osob bezdornnych 
oraz w schronisku dla os6b bezdornnych z uslugarni opiekuhczyrni, druk nr 20. 
Gtosowanle: za - 21, przeciw - 0, wst~yrna io  sie - 0. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 54 do protokotu. 
Uchwala zostah podjqta i otnymala nr III/25/2018. (Zal. nr 55) 



16. Podjqcie uchwaty zmleniajqcej uchwatg nr XXII1/190/2016 RM z dnla 20.05.2016 r. 
w sprawie okre4lenla szuee6lowvch warunkbw przvznawanla i odptatno6cl za uslugl 
opiekuhcze I specjalistyczne-uslugi opiekuhcze, z- witqczeniem spe~alistycznych ustug 
o~lekuhcrvch dla os6b z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegbtowych warunkbw 
&q4clowego lub calkowitego zwolnienia od optat, jak rbwniei, trybu-ich pobleranla, druk 
nr 21. (ZaL nr 56) 
Projekt uchwaty zostat przedlotony radnyrn. 

Przewodniczga Rady Pani Elibieta fytyhska poprosita o przedstawienie opinii Kornisji 
rnerytoryunych do przedtozonego projektu uchwaty. 

Przewodniczqca Kornisji Budzetu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta tosiewicz 
poinforrnowala, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 21, bez poprawek. 
Przewodniuqcy Kornisji Zdrowia, Pornocy Spolecznej, Sportu i Turystyki Pan Adam Kwas 
poinformowat, ze Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 21, bez poprawek. 

Uwag i zapytan do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Panl Elibieta tytyhska poddala pod gtosowanie podjecie uchwaty 
zrnieniajqcej uchwalp nr XXIII/190/2016 RM z dnia 20.05.2016 r. w sprawle okreilenia 
szczegblowych warunkbw przyznawania'i odptatnoici za uslugi opiekuhcze i specjalistyczne uslugi 
opiekuncze, z wylqczeniern specjaiistycznych uslug opiekuliczych dla os6b z zaburzeniami 
psychicznyml, oraz szczeg6towych warunkow czeiciowego lub calkowitego zwolnienia od oplat, jak 
rbwniei trybu ich pobierania, druk nr 21. 
Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Imienny wykaz gbsowania stanowi zal. nr 57 do protokolu. 
Uchwala zostala podjgta I otrzymata nr III/26/2018. (Zal. nr 58) 

17. Podjqcie uchwaly w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia ,,Mlejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru poloionego miqdzy obwodnicq mlasta 
Ktodzka, ulicaml Dusznlckq, Letnia i terenaml rolniczymi", druk nr 22. (Zal. nr 59) 
Projekt uchwaty zostat przedlotony radnyrn. 

Przewodniczqca Rady Panl Elibieta fytyhska poprosita o przedstawienie opinli Kornisji 
rnerytorycznej do przedtozonego projektu uchwaty. 

Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i ladu  Przestrzennego Pan 
Zblgniew Nowak poinforrnowat, ze Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku nr 22, 
bez poprawek. 

Uwag i zapytali do projektu uchwaty nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Panl Elibieta fytyhska poddata pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
przystqpienia do sporzqdzenia ,,Miejscowego pianu zagospodarowania przestrzennego obszaru 
polozonego rnipdzy obwodnlcq rniasta Klodzka, ulicarni Dusznickq, Letniq i terenarni rolniuyrni", 
druk nr 22. 
Gbsowanie: za - 17, przeclw - 0, wstrzymalo sie - 4. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 60 do protokolu. 
Uchwala zostah podjqta I otrzymala nr III/27/2018. (Zal. nr 61) 

18. Interpelacje 1 zapytania radnych. 
Przewodniuqca Rady Panl Eltbleta fytyhska odczytata tresk interpeiacji i odpowiedzi na 
interpelacje, kt6re wptyngty do biura Rady Mlejskiej w okresie rnipdzy.sesjarni: 

Odpowiedi Burrnistrza Miasta (WO.II.0003.1.2018) na interpelacje radnego Pana Stanistawa 
Bartczaka z dnla 22.11.2018 r. (Zal. nr 62). 
Odpowiedi Burrnistrza Miasta (WO.II.0003.2.2018) na interpelacje radnego Pana Stanislawa 
Bartczaka z dnia 22.11.2018 r. (Zal. nr 63). 
Odpowiedi Burmistrza Miasta (WO.II.0003.3.2018) na interpelacje radnego Pana Stanislawa 
Bartuaka z dnia 22.11.2018 r. (Zal. nr 64). 
Interpelacja radnego Pana Stanistawa Bartuaka z dnia 07.12.2018 r. (Zal. nr 65). 
Interpelacja radnego Pana Stanistawa Bartczaka z dnia 07.12.2018 r. (Zal. nr 66). 



Interpelacja radnego Pana Stanislawa Bartuaka z dnia 07.12.2018 r. (let. nr 67). 
Interpelacja radnego Pana Stanislawa Bartczaka z dnia 18.12.2018 r. (281. nr 68). 
Interpelacja radnego Pana Stanislawa Bartczaka z dnia 18.12.2018 r. (Zal. nr 69). 

Odpowiedzi na interpelacje zostaty udzielona w ustawowyrn terrninie. 

Zapytah radnych nie stwierdzono. 

19. Wnioski i ~Swiadczenla  radnych. 
Wnioskbw i oiwiadczeh radnych nie stwierdzono. 

20. Sprawy r6tne. 
Przewodniuqca Rady Pani El ib ieta kyb i rska  poinforrnowala o tyrn, i i  do Rady Miejskiej wplynely 
dwie pisernne lnforrnacje dotyczqce powstania klub6w radnych tj.: Klubu Radnych ,,Prawo 
i Sprawiedliwoit - Zjednoczona Prawica" oraz Klubu Radnych Lubig Kbdzko. 
Przedloione lnforrnacje stanowiq zal. nr 70 oraz zal. nr 71 do protokdu. 

Gtos zabrala radna Pani Teresa Ludwin: Szanowni Panstwo, 22 grudnia na hali sportowej stadionu 
odbedzie sic integracyjna irnpreza rnikotajkowa, na ktdrq wszyscy radni zostali zaproszenl. Wueiniej 
wptyngta proiba o wsparcie tej irnprezy. W irnieniu dzieci, w irnieniu rnlodziety z calego powiatu 
serdecznie zapraszamy. Warto byt  na tej irnprezie, poniewat jest to jedna z najwigkszych irnprez 
integracyjnych powiatu, a mote i najwigksza. Warto t e i  byt, bo ta irnpreza duto u u y  i duio pokazuje 
jakie watne sq priorytety w tyciu - co jest najwatniejsze. lak  istotne jest zdrowie, pokora wobec 
iosu. Bez ludzi dobrej woli nie bykby tej irnprezy. Jut od wielu lat wspierajq jq sponsorzy np. Chata 
Polska, Wytwornia Wbd Mineralnych ,,Mineraln,,,Kajzerka", rnotna by wyrnieniat. To j u t  dwadzieicia 
pare lat jak oni wspierajq, rbwniet w tyrn roku rtj ine instytucje, roini ludzie wspierajq. Tu l i u y  slg 
nie ogrornna pornoc, l i a y  sie kaidy gest. Oczywiicie bez pornocy Burrnistrza Miasta, Starosty, Pana 
W6jta, nie byloby tej motliwoici, bo zrobit irnprezg na 500, a nawet na wigcej osbb, bo na irnprezg 
przybywajq osoby ze szk6t integracyjnych, dzieci i rntodziei z dornbw opieki spotecznej, zapisalo sig 
bardzo duio rodziny zastepuych. To jest spore przedsiewziecie. Duza pornoc ze strony Fundacji 
Razern Moiemy Wlgcej, bo ufundujq paczki, wigc nie bgdzierny sig martwii, ze kornui zabraknie, 
rowniet Spbldzielnla Mieszkaniowa - tu przyjaciel od lat radny Pan Zbigniew Nowak zadzwonit do 
mnie i powiedzial, t e  bgdzie 50 paczek, PKS ufundowata cukierki. To wszystko jest istotne. Pani 
Skarbnik, ktbra nawet zaakceptowala i jakiei 600 zl sig jeszae znalazlo, to z tego t e i  sig bardzo 
ucieszyliirny, bo Hurtownia IMPMAR przygotowuje te paczki i tak chcerny, ieby ta paczka fajnie 
wyglqdala. Zachgcarn radnych mlasta tet  do takiej pornocy, l i u y  sic katdy gest. Radni z poprzednlej 
kadencji, kiedy bylarn radnq pornagali, rbwniei radni powiatu bardzo pornagali, kt6rych pozdrawlam. 
Zapraszarn gorqco wszystkich. Ouywiicie bgdzierny wszystkich wyrnieniat i dzigkowat. Wiern, i e  
bgdqtelewizje, ktdryrn dzigkujg, bo dzieci sic cieszq, t e  rnogqsig do tych kamer uirniechat i wystqpik 
w Telewizji Ktodzkiej i Telewizji Sudeckiej. Dzigkujg bardzo. 

Gtos zabrata radna Pani Jolanta Kobak: Panie Burrnistrzu, czy rnoglibyirny tutaj rniet dostgp do 
takiego sarnego oiwletlenia jak ma Pani Przewodniczqca, bo nie ukrywarn, t e  jest troszeczkg ciernno 
i przynajrnniej w tyrn sezonie jesienno-zirnowyrn dobrze, tebyirny takie iwiatetka rnieli. W zesztyrn 
tygodnlu styszalarn, ze odbylo sle spotkanie, ktore rnlata organizowat Policja, dotyczqce organizacji 
ruchu na terenie rniasta. Nie dostaliirny zaproszeri, nie wiedzieliimy, a jednak jest to taki d o i t  watny 
i palqcy problem. Dlatego chclalabyrn prosit Pana Burrnistrza, teby nam rnoie przedstawil co zostalo 
uchwalone, a przede wszystkirn czy bgdq jakiei zrnlany odnoinie rniasta. Czy rniasto bgdzie rnialo 
jakqi rnoiliwoit przynajrnniej, teby w jednq strong te sarnochody jeidzity, bo nie ukrywarn, i e  
bardzo sig rnartwig. Popatrzrny co sig dzieje na terenie rniasta, a przede wszystkirn na Rynku - 
nastepny sklep zostal zarnknlgty i rniasto wyrniera. Nie ma tutaj praktycznie tadnego tycia. Marn 
jeszcze jednq rzecz, a rnianowicie dzisiaj projekt uchwaty na druku nr 22 - zostat narn wrzucony. Nie 
zdqiyliirny sig z nirn zapoznat i jestern tyrn przeraiona, t e  bgdzierny zn6w co i  planowat - jak dobrze 
zrozumialarn - sklepy powyzej 2000 rn2.  Bardzo prosze, iebyirny rnogii takie uchwaty - d o i t  wazne 
- dostawat troszeczke wueiniej. Dzigkuja bardzo. 

Odpowiedzi udzielil Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko: le ie l i  chodzi o pierwsze pytanie, bo 
jesteirny jak sadze w sprawach roinych, to ouywiicie te iampki zostanq Palistwu jak sqdzg 
zapewnione - o ile irodki na to pozwolq. letel i  chodzi o drugq rzecz, kwestig tego spotkania, ktbre 
rniato rniejsce w zeszlyrn tygodniu. Byto on0 organizowane przez Kornendanta Powiatowego Policji 
w rarnach krajowej rnapy bezpieaenstwa i zagroien. l a  u g i t  z Pahstwa radnych widzialern na 
spotkaniu. Tutaj burrnistrz byt tylko podrniotern, kt6ry udostgpnit rniejsce. Policja organizowata 



inforrnacjg i prornocja tego przedsigwziecia. Rzeuywilcie nie dopisato zbyt dute audytoriurn je i i i  
chodzi o sarnych zainteresowanych - czyii o mieszkaricbw. Bgdziemy rozrnawiat z PolicjG aby jeszue 
raz to spotkanie powt6rzyt, a ono dotyuylo tyiko i wytqcznie ternatu nieprawidtowego parkowania 
pojazd6w na terenie rniasta Ktodzka. Co do trzeciego pytania, to tutaj Pani radna - nie ma tadnych 
obaw. Na dzieri dzisiejszy jest to tylko i wytqcznie przystqpienie do opracowania rniejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. Pani radna w kadencji 2010-2014 takich uchwal podejrnowala 
doit? duio, rniedzy innyrni dla tego terenu - tylko dia rnniejszego obszaru - gdzie autorem tego 
projektu byt obecny tutaj Pan radny Szpytrna, a wtedy Burrnistrz. Przystgpujerny do opracowania 
planu zagospodarowania przestrzennego tego terenu z dw6ch pnyczyn. Piemszq przyczynq jest to, 
t e  jest bardzo dute zainteresowanle inwestorow tyrn terenern. Chcielibylrny tam ureguiowat kwestig 
zwiqzanq z planlstykq, aby teZ rnigdzy innyrni rnnie jako Burmistrza nie narazak na procedure 
wydawania warunk6w zabudowy. Druga rzecz, sq to tereny wok& obwodnicy i one bgdq sig 
aktywizowaty, bgdzie na nie zapotrzebowanie i chat zabudowy, co dla nas z punktu widzenia grniny, 
z punktu widzenia dochodu - aby rn6c rnicdzy innyrni wigcej lrodkbw przeznauak np. na sport - 
bpdziemy mleli z tego tytutu wytsze podatki, jeteii powstanq tam obkkty. 15 iistopada 2018 roku 
na ostatniej sesji Rada podjeta uchwalg o uchwaleniu Studiurn kierunkowego, w ktoryrn og61ne 
zalotenia przeznaaenia tego terenu zostaly zawarte. Pani radna i Pahstwo radni, jezeli jestelcie 
zainteresowani, to w rnornencie, w kt6ryrn wylonimy wykonawcg pianiste, ktory bgdzie opracowywat 
ten rniejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, bgdziecie Paristwo rnieli mozliwo6k wgiqdu 
w catqdokurnentacjg. R6wniet podczas procedury zgtaszania r6inego rodzaju uwag i tych podobnych 
pytari dotyuqcych przeznaczenia poszczeg6inych czpici nieruchornoici objetych opracowaniem tej 
uchwaty, ktbrq Pahstwo dzisiaj pnyjeii. Dzigkuje. 

Ad vocern radna Panl Jolanta Kobak: Panle Burrnistrzu, ja byrn chciata abyirny tutaj rozrnawiaii 
rnerytorycznie, a nie wsporninali czasy za g6rarni za iasami, co byto w 2014 roku, tylko po prostu 
dyskutowaii. Znajdujerny sig w tym rniejscu, o tym czasie i dyskutujemy o tych sprawach. Dzigkujg. 

Glos zabrat radny Pan Krzysztof Mqka: leszue jedno kr6tkie pytanie dotyczqce kwoty zadlutenia 
czynszowego. Chciatbyrn zapytat Pania. Skarbnik, czy ta kwota ponad 6,5 rnln. zt. zostala ujgta 
w sprawozdawczolci budietowej? 

0 godz. 17:30 - sale opudclIa radna pan1 Jolanta Kobak 

Gtos zabral Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko: Pani Przewodniczqca, prosilbyrn aby jednak 
trzyrnat dyscypline na sali i teby Paristwo radni zadawali pytanla w odpowiednirn i przewidzianyrn do 
tego punkcie. l a  odnlosp sie tyko do Pan1 radnej, kt6ra oczywiicie wyszta nie chcqc ustyszet 
odpowiedzi. Nawiqzatern do historii, bo jest to bardzo istotny element. Jest to kontynuacja tego co 
wczelniej bylo robione i tam byty - przed tyrn dzisiejszyrn wystqpieniern - jeszcze dwa przystqpienia 
do opracowania rniejscowego pianu zagospodarowania przestrzennego i Pani radna powinna takie 
rzeuy wledziet, jeteli j u t  tutaj nawiqzuje do rnerytorycznej dyskusji. '. 
Gtos zabrata Skarbnik Grnlny Miejskiej Klodzko Pani Wloletta Srokowska-Chmiel, kt6ra 
poinforrnowata, i e  na zadane pytanie zostanie udzieiona odpowiedi na piirnie, poniewat jest to 
ternat bardzo ztotony i nie powinien byk procedowany w sprawach r6inych. lednoczelnie Pani 
Skarbnik zaprosita do siebie, stwierdzajqc, i e  jej drzwi sq zawsze otwarte. 

Przewodniuqca Rady Pani Eltbieta ~ytyhska: Pani Skarbnik zaprosila do korzystania z wledzy, 
wiec bardzo proszg korzystat. Rzetelne dane jak najbardziej zostanq Pahstwu udostgpnione, jeteii 
taka jest potrzeba. 

Gbs zabrata radna Pani Teresa Ludwln: Jeszue zapornniatarn, a nie rnoglabyrn sobie tego 
darowat. Przede wszystkirn - wlelki przyjaciel, to Strat Miejska, kt6ra zawsze pamieta o dzieciach 
i zawsze z czyrni przychodzi, a takte Wiceprzewodniczqcy Pan Zdzistaw Duda, to jest bez dwbch 
zdah i nie rnoglabyrn sobie darowat. Oczywilcie wyrnienirny wszystkich i podzigkujerny w prasie 
i w rnediach, ale na t q  chwiig rnusze to powiedziet. 

W sprawach r6tnych Przewodniczqca Rady Pani Elibleta tytyhska przypornniata Pahstwu radnyrn 
o obowiqzku ztotenia olwiadczeh majqtkowych. Terrnin na sktadanie olwiadczeri kohczy sig w piqtek 
21  grudnia. OSwiadczenia sktadarny w dw6ch egzernplarzach. Kto z Pahstwa jeszcze nie ztozyt 
oiwiadczenia, to przyporninarn, t e  jest to  terrnin ostateczny. 

0 godz. 17:33 - na sale powr6clla radna Panl Jolanta Kobak. 



Sekretarz obrad Pan Piotr Byrla poinformowat o iyczeniach od os6b I instytucji, jakie wptynety do 
Rady Miejskiej, w zwlqzku ze zblizajqcymi sie Swietami Boiego Narodzenia i Nowym Rokiern. 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta Zytyhska: Szanowni Panstwo pipknych iyczeri moc, za kt6re 
bardzo serdecznie dzigkujemy, ktdre jak balsam dziatajq na nasze serca i na nasze ciata. Z okazji 
zblitajqcych sie ~ w l q t  Boiego Narodzenia iycze Paristwu, iebykmy naprawde wypougii, iebykmy 
tak bardzo nabrali energil do dalszego dziatania, iebyfmy byli dobrzy za tym ~wiatelkiem, kt6re 
dzisiaj otrzymaliSmy od mlodych ludzi, iebySmy zauwaiali zto i potrafili z nim walczyt, abyimy byli 
dla innych lepsi. W kolicu, iebyfmy byli dobrzy t e i  dia siebie samych. Szanowni Pahstwo radni bardzo 
cipiko wszyscy pracujemy, to  j u i  nie jest praca - czasami mam wraienie, i e  jest to  gonitwa. 
Jesteimy tak zabiegani, i e  mijamy sig, czasami wymieniamy jakik gest, a to jest naprawde za malo. 
KiedyS byly czasy, kiedy siedzielilmy wszyscy razem, kiedy rozmawlallfmy, gdzieg to bezpowrotnie 
ulecialo i chyba Palistwo te t  to dostrzegacie, dlatego dobrze by bylo - ja bardzo bym chciata - 
abyfmy usiedli, zebylmy spedzill ten czas na rozmowach, na spacerach, na miwm wspominaniu tego 
co jest dobre, na miwm planowaniu tego co chcieiibyhy osiqgnqt w najbliiszym roku. 
I w najbiiiszym roku chciatabym Palistwu iyczyt, teby sic to wszystko spelnito, zeby wszystkie plany 
nle na 90 tylko na 100% spelnily sic. A przede wszystkim i y c z ~  Paristwu duio zdrowia. Wybaczajmy 
sobie wiele, to jest bardzo waine, to jest pigkna cecha i bqdimy dla siebie dobrzy. To chyba takie 
hasto na 2019 rok. Jezeli kt06 z Palistwa zechce i S t  wg tego przeslania, to bedzie mi bardzo rnilo. 
Szanowni Palistwo raz jeszcze wszystkiego dobrego, klaniam siq Palistwu i dziekuje za 
wyrozumlaloft, za to i e  Pahstwo t e i  tolerujecie pewne niedoskonabbci, kt6re mam nadzieje t e i  
zniweiuje podczas prowadzenia kolejnych sesji, ale myklg, l e  to t e i  z takim przymruieniem troche 
oka traktujcie. lestem bardzo wdzieczna za to wszystko, bo ja t e i  jestem dosyC mocno 
przestraszona, ale tak jak m6wie tolerujmy Medy innych, wybaczajmy sobie, bo to jest bardzo wazne 
w iyciu, aby to iycie przeiyt tak naprawde fajnie i teby bylo nam wszystkim wok61 dobrze. 

Burmistrz Miasta Ktodzka Pan Michaf Piszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Chcialem sip 
zwrbcit t a k e  do Mieszkancow i iyczyt wszelkiej pomyflnoSci, zdrowia na te nadchodzqce kwieta, 
aby spedzili je w gronie najblitszych, w gronie rodziny. Z okazji zblliajqcego sie kolica roku chciatbym 

4 y . z ~ ~ a i c i , l l e a l l z a c b i  ~ lan6w na przyszlokt i dla nas wszystkich jak tutaj siedzlmy 
- _ _ 

owocnej wsp6tpracy dla naszego miasta, chot nie gwarantuje, i e  nie spotkamy srg jeszcze po 
iwigtach. Dziekujq. 

21. Zakohczenie sesji. 
Po wyuerpaniu wszystkich punkt6w porzqdku obrad Przewodniaqca Rady Pani ElSbieta kytyhska 
zamkngla obrady m6wiqc: ,,Zarnykam obrady III sesji Rady Miejskiej w Klodzku: 

Zakohczenie sesji nastqpilo o godz. 17:40 

Protok6t sporzqdzil 
Aneta ~rzewodnla& Rady Miejskiej w Klodzku 


